
www.shahrvand-newspaper.ir

یادداشت )1(

یادداشت )2(

دریچه

پنجشنبه 20 فروردین 1394 | سال سوم | شماره 535 14

 همه چیز بستگی
 به تصمیم  مسئولان دارد

سال گذشته که آلبوم »عبور از مه« منتشر شد، 
با بسیاری از س��ایت هایی که آنها را می شناختم، 
تماس گرفتم و از آنها درخواست کردم که آلبوم را 
از لینک شان بردارند تا اثر در معرض دانلود عمومی 
قرار نگیرد! چون هنرمندی که اث��ری را تولید و 
منتشر می کند، هیچ وقت راضی نمی شود به هر 
قیمتی محصولش در دسترس عموم قرار بگیرد. 
مس��لما هنرمندی که ارزش کارش را می داند و 
برای آن زحمت کش��یده اس��ت، وقتی آلبومش 
با قیمت ناچیزی فروخته می ش��ود و به ش��کل 
رایگان در دست مردم قرار می گیرد، از این حرکت 
ناشایس��ت ناراحت می ش��ود. فکر می کنم یکی 
از علت ها که به تروی��ج این قضیه کمک می کند 
 و باعث می ش��ود مردم به س��مت دانل��ود کردن 
روی بیاورند، عدم آگاهی آنها نسبت به این قضیه 
است. البته درمقابل، کسانی هم هستند که برای 
آرش��یو کردن آلبوم ها و تهیه قانونی شان، سعی 
می کنند اورجینال و اصل این محصولات را تهیه 
کنند و هیچ وقت به س��مت دانل��ود و کپی رایت 

نمی روند.
باید یک فرهنگ س��ازی عمیقی در این زمینه 
ش��کل بگیرد تا مردم آگاهی بیش��تری نسبت 
به این کار پیدا کنند. البته نزدیک ش��دن به این 
هدف، مستلزم تصمیم دقیق مسئولان موسیقی 
اس��ت که از چه طریقی می خواهند به این قضیه 
بپردازند. با ساخت فیلم  و تیزر می خواهند به این 

فرهنگ سازی بپردازند یا با بنرهای تبلیغاتی و... 
به نظرم در این میان بیشترین کسانی که از این 
قضیه آسیب جدی می بینند، ناشر و تولید کننده 
هستند. چون یک هنرمند و آهنگساز در صورت 
پیش��نهاد تولید کننده وارد کار می ش��ود و آن را 
انجام می دهد و برای همان کاری که انجام داده، 
دس��تمزدش را می گیرد و م��ی رود. از طرفی هم 
کس��انی که انتش��ارات دارند آدم های بی هنری 
نیس��تند که بخواهند ب��ه راحتی آثارش��ان در 

دسترس عموم مردم قرار بگیرد!

 خرید آلبوم ها
 هنوز میان مردم جا نیفتاده است!

تهیه کنن��ده ای که حضور موث��ری در تولید یک 
اثر دارد چرا باید نس��بت به مسأله دانلود غیرقانونی 
آلبومش بی اعتنا باش��د؟ تهیه کننده ای که تنها از 
طریق بخ��ش خصوصی ی��ک کار را تولید می کند 
و از س��وی هیچ نهاد و دولتی حمایت نمی شود چرا 
باید مرتکب به س��هل انگاری باش��د؟ مگر می شود 
تهیه کننده ای که ریس��ک کرده و با بودجه خودش 

دست به تولید و انتشار زده دوباره ریسک کند!
موضوع اینجاس��ت که ما قانون کپی رایت داریم. 
اسم بین المللی آن از  سال 1337 در ایران به تصویب 
رسیده است و حتی بعد از انقلاب هم دوباره از سوی 
مجلس تصویب شد. منتها در این میان عواملی که 
باعث می ش��وند تا این قانون درست اجرا نشود عدم 
تمایل مسئولان در گس��ترش و ترویج این فرهنگ 
اس��ت اما علاوه بر دولت، ابزار تبلیغاتی، صداوسیما 
و رسانه ها هم برای تحقق این امر کاری نمی کنند. 
اتفاقی که برای فوتبال کش��ورمان افت��اد ولی برای 
موسیقی کس��ی قدم بر نداش��ت. از طرفی هم فکر 
می کنم ما در کش��ورمان تاریخ داریم، ولی فرهنگ 
نداریم؛ زیرس��اخت های فرهنگی م��ان متعلق به 

دیگران است و این اصلا صحیح نیست!
متاسفانه برخی از مردم فکر می کنند هر اثری را که 
دانلود می  کنند، متعلق به خودشان است. در 15 سال 
گذشته دولت ش��رایطی را به وجود آورد تا از طریق 
آموزش همگانی ضریب سوانح رانندگی اندکی پایین 
بیاید. خب چرا این فرهنگ س��ازی در رابطه با این 
معضل اتفاق نمی افتد؟ متاسفانه کسی نسبت به آن 
اهمیتی قایل نیست و تلاشی هم برای بهبودی اش 
نمی کند! اما از طرفی فکر می کنم عوامل دیگری هم 
مثل سرعت اینترنت و نبود گزینه های مناسب برای 
خرید آلبوم ها در ترویج این معضل نقش برجس��ته 

دیگری دارند.

زنان بیشتر کتاب می خوانند 
زنان دوسوم کتاب های فروخته شده را می خرند 
اما منتقدان مرد درصد بیش��تری در نقد و بررس��ی 
کتاب ها دارند هرچند این روند در حال تغییر است. 
موج کتاب خوان��ی در میان بان��وان در حال افزایش 
است و به سرعت از آقایان جلو زده اند. پرفروش ترین 
کتاب های س��ال 2014 متعلق به بان��وان هیلاری 
منتل، دونا ترات و کیت موس هستند. زنان همچنین 
خریدار دوس��وم کتاب های به ف��روش رفته بریتانیا 
هستند. تحقیقی در س��ال 2009 نیز نشان داد که 
خانم ها با 52 درصد در مقاب��ل 26 درصد مردان، به 
مراتب کتاب خوان تر بوده و باید در حوزه نقد و بررسی 

کتاب، سهم و نقش بیشتری داشته باشند.

تلویزیون
خبر

رویداد
اتفاق  »فوق سری« پربیننده ترین 

سریال نوروزی شناخته شد 
 فرشته طائر پور هم به

 سین هشتم پیوست
 جمشید مشایخی

 به »پایتخت4« پیوست

در حال��ی که ت��ا پی��ش از ای��ن اعلام ش��ده بود 
س��ریال»کلاه قرمزی« پربیننده ترین س��ریال نوروز 
امسال بوده اس��ت، معاونت س��یما آماری را از تعداد 
بینندگان مجموعه های مناس��بتی اعلام کرد که بر 
این اس��اس مجموعه های تلویزیونی »فوق س��ری« 
)شبکه یک(، »درحاشیه« )شبکه سه(، »کلاه قرمزی« 
)ش��بکه دو( و »س��ر به راه« )ش��بکه پنج( به ترتیب، 
رتبه اول تا چهارم را به لحاظ می��زان بیننده و میزان 
رضایت کسب کرده اند. روابط عمومی معاونت سیما 
در گزارشی کوتاه اعلام کرده است، »براساس آخرین 
نظرسنجی انجام شده در تهران و مراکز استان ها توسط 
مرکز پژوهش و س��نجش افکار صدا و س��یما، 75/2 
 درصد از م��ردم، بیننده حداقل یکی از س��ریال های 
نوروزی س��یما بوده اند.« براساس آمار اعلامی توسط 
صداوسیما، میزان بیننده و رضایت مردم از برنامه های 

سیما، بیش از  سال گذشته بوده است.

فرش��ته طائرپور، تهیه کننده فیلم »گلنار«، 
عروسک خاله قورباغه این فیلم را برای حمایت از 
مردم بی خانمان هدیه کرد. این تهیه کننده سینما 
که با پیوستن به جریان »سین هشتم؛ سرپناه« 
از م��ردم بی خانمان حمایت می کند، به ایس��نا 
گفت: »از میان تمام دارایی های عزیزی که دارم، 
عروس��ک های فیلم »گلنار« هستند و عروسک 
خاله قورباغه این فیلم را به »سین هشتم« هدیه 
می کنم.« او در ادامه افزود: »ما دو عروسک خاله 
قورباغه داش��تیم که یکی از آنها در موزه سینما 
نگهداری می شود و یکی در آرشیو شخصی خودم 
بود و حالا آن را به »سین هشتم« هدیه می کنم 
و امیدوارم با این حرکت بتوانیم اتفاقات خوبی را 
رقم بزنیم.« تاکنون هنرمندانی مانند رخش��ان 
بنی اعتماد، رضا کیانیان، شمس لنگرودی و ... به 

این حرکت خود جوش پیوسته اند.

جمشید مشایخی، بازیگر خوش سابقه سینما 
و تلویزیون به جمع بازیگران س��ریال »پایتخت 
4« به کارگردانی س��یروس مقدم پیوست. گیتی 
مشایخی، همسر جمشید مشایخی در گفت وگو 
با مهر گفت: »جمش��ید مشایخی که اسفند  سال 
گذشته از ناحیه زانو دچار آسیب دیدگی شده بود 
پس از درمان های متوالی بهبود یافت و قرار است 
در س��ریال »پایتخت4« به کارگردانی سیروس 
مقدم بازی کند.« او با اشاره به بهبود کامل جمشید 
مشایخی بیان کرد: »پس از آسیب دیدگی زانوی 
همسرم، به س��رعت معالجه را آغاز کرد.« همسر 
جمشید مشایخی در پایان درباره بازی این بازیگر 
در س��ریال »پایتخت4« توضیح داد: »جمشید 
مشایخی پس از بهبودی کامل به جمع گروه تولید 
سریال »پایتخت4« پیوست و قرار است در تاریخ 

10 اردیبهشت ماه مقابل دوربین برود.«

  سال گذش��ته صنعت دوبله دو هنرمند خود 
ازجمله احمد رس��ول زاده و صادق ماه��رو را از 
دست داد. به گزارش مهر، در همین  سال جلال 
مقام��ی و پرویز بهرام با بیماری دس��ت و پنجه 
نرم کردن��د. جلال مقامی مجبور ش��د مدتی را 
استراحت کند و پرویز بهرام که به دلیل سرطان 
خون در بیمارستان بس��تری شد، همچنان در 
بستر بیماری است. حالا همس��ر پرویز بهرام از 
این که این دوبلور این روزها اش��تهایی برای غذا 
خ��وردن و حتی مراقبت از خ��ودش و پیگیری 
مراحل ش��یمی درمانی ندارد، سخن می گوید: 
»همسرم همچنان از وضع خوبی برخوردار نیست 
و این روزها حوصل��ه ای برای مراقبت و مواظبت 
از خودش ن��دارد. هم اکنون ب��ه خاطر بیماری 
سرطان دست راستش درد می کند و به سختی 

راه می رود و غذا را با اجبار می خورد.«

 پرویز بهرام دیگر توان
 شیمی درمانی ندارد

زهرا نجف�ی| حضور زن��ان در س��ینمای ایران 
از همان بدو ورود س��ینما به کش��ورمان آغاز ش��د؛ 
حضوری که بس��یار س��خت بود و ب��ه کندی پیش 
می رفت. البته آغاز حضور زنان مس��لمان در عرصه 
هنرهای نمایش��ی پیش آهنگی برای حضورش��ان 
در مقابل دوربین فیلمبرداری ب��ود. حضوری که به 
گفته ملوک حسینی، اولین بازیگر تئاتر زن مسلمان 
بس��یار متفاوت آغاز شده اس��ت: »ابتدا که به تئاتر 
آمدم چون زن مس��لمان در صحنه  تئاتر نبود، من با 
لباس پس��ربچه ها می  آمدم. همه خی��ال می کردند 
پس��ر بچه کلیمی هس��تم. اما به هرحال با گذشت 
زمان م��ن چهره  واقعی خ��ود را نش��ان دادم و همه 
فهمیدند زن مسلمانی در تئاتر وارد شده است.« اما 
حالا تنها با نگاهی به اسامی زنان فیلمساز حاضر در 
 اکران  سال گذشته س��ینما؛ مرضیه برومند با فیلم

ب��ا  میلان��ی  تهمین��ه   »ش��هر موش ه��ا 2«، 
افش��ارزاده  مهش��ید  ب��س2«،  فیلم»آت��ش 
 ب��ا فیل��م»5 س��تاره«، نرگ��س آبی��ار ب��ا فیل��م
»شیار 143«، آزیتا موگویی با فیلم »تراژدی«، تینا 
پاکروان با فیلم »خانوم«، نیکی کریمی با فیلم »یک 
ش��ب« و نادره ترکمانی با فیلم»گورداله« می توان 
فهمید که دیگر زنان به عنوان جزیی جدایی ناپذیر از 
سینما شناخته می شوند که حتی پشت دوربین  هم 
می توانند با مردان به رقابت بپردازند. چرا که بیش از 
یازده  میلیارد از فروش 35 میلیاردی  س��ال گذشته 
سینما حاصل فروش فیلمسازان زن سینمای ایران 

است.
 از اولین بازیگر زن سینمای ناطق

 تا اولین سالن های سینما برای خانم ها
اوایل شروع به کار سینما در ایران، پیدا کردن بازیگر 
زن توانمند از بزرگترین معضلات کارگردانان آن زمان 
بود. طوری که حتی مجبور می ش��دند نقش��ی را به 
خاطر ویژگی های خاص یک بازیگر زن تغییر دهند. 
نمونه اش اولین فیلم ناطق س��ینمای ایران »دختر 
لر« به کارگردانی عبدالحسین سپنتا در  سال 1312 
بود که روح انگیز سامی نژاد همسر یکی از کارکنان 
استودیوی امپریال حاضر شد تا نقش اول این فیلم 
را ب��ازی کند؛ اما چون ای��ن زن لهجه غلیظ کرمانی 
داشت، سپنتا ناچار شد تغییراتی در فیلمنامه بدهد. 
اما در هم��ان دوران اولیه هم نزدی��ک به صد بازیگر 
زن به س��ینمای ایران راه پیدا کردند همانند پروین 
س��لیمانی، ملکه رنجبر، حمیده خیرآب��ادی، رقیه 
چهره آزاد، ش��هلا ریاحی و... البته در آن دوره حضور 
بازیگران زن بیشتر محدود به جذابیت های ظاهری 
بود و توانایی آنها بیش��تر در رق��ص و آواز به نمایش 
گذاشته می ش��د. همزمان در همان سال ها بود که 
اولین س��ینماهایی که حضور خانم ها در آن آزاد بود 
به راه افتادند، نمونه اش سینمای تابستانی خورشید 

در خیابان علاء الدوله تهران است که برنامه نمایش 
فیلم خود را در روزهای فرد در  سال 1306 به خانم ها 
اختصاص داد. علینقی خان وزی��ری و خان باباخان 
معتضدی، سالن سینمایی را به نام صنعتی در محل 
مدرس��ه عالی موسیقی در  س��ال 1307 در خیابان 
لاله زار افتتاح کردند. این سینما هم مخصوص خانم ها 
بود. همچنین در  سال 1322، »ایران نو« نخستین 
سینمای اصفهان که خانم ها می توانستند در آن به 
تماشای فیلم بنشینند، آغاز به کار کرد. در این سینما 
خانم ها در سمت چپ و آقایان در سمت راست سالن 
می نشستند و چادر مشکی بزرگی میان آنها فاصله 

می انداخت.
نگاهی دوباره به سیاست گذاری ها بیندازیم

در سال های بعد از انقلاب نقش زنان در سینمای 
ایران تغییر پیدا ک��رد. امروزه زنان بیش��تر در پنج 
عنوان تهیه کننده، کارگردان، بازیگر، فیلمنامه نویس 
و تدوینگر در سینمای ایران فعالیت می کنند. البته 
حرفه های دیگری نیز همچون طراح لباس و صحنه، 
منشی صحنه، گریمور و... هم هس��تند که زنان در 
آنها مش��غول به کار هس��تند. جواد طوسی، منتقد 
قدیمی سینما در این باره به »شهروند« می گوید: »در 
حوزه کارگردانی بعد از انقلاب فیلمس��ازان مطرح، 
شاخص و صاحب س��بکی در میان خانم ها به ظهور 
رسیدند همانند خانم ها رخشان بنی اعتماد، تهمینه  
میلانی، پوران درخش��نده و... که هر کدام در سبک 
کاری خودش��ان با ویژگی هایی متفاوت در سینما 
جایگاهی پی��دا کردند. مثلا آثار پوران درخش��نده 
را ب��ا وجه مل��ودرام تربیتی، روانشناس��ی و اهمیت 
به مقاطع سنی نس��ل  های مختلف می شناسیم یا 

 رخش��ان بنی اعتماد در حوزه س��ینمای مستند و 
اجتماعی ب��ه خاطر دغدغه مندی م��داوم و انتخاب 
مضامینی که با دوران ملتهب معاصر همخوانی دارد 
شناخته می شود.« او در ادامه توضیح می دهد که؛ »با 
این حال در روند فیلمسازی، سینمای ما محدود به 
نسل گذشته کارگردانان زن نیست. نگار آذربایجانی، 
مونا زندی و... همگی از فیلمس��ازان جوان و پرانرژی 
دهه اخیر هس��تند. با این حال حضور آنها تنها یک 
علامت سوال را برایمان به وجود می آورد، این که چرا 
روند فیلمس��ازی کارگردانانی اینچنینی که حرفی 
برای گفتن دارند و نگاه متفاوتی به مسائل اجتماعی 
دارند، با یک انقطاع مواجه ش��ده اس��ت؟!« طوسی 
این صحبت ه��ا را در حالی بیان می کند که چندین  
س��ال از آخرین فیلم های نس��ل جدید کارگردانان 
زن ایرانی می گذرد و آنها دوباره اث��ری را  روی پرده 
نیاورده اند. او معتقد اس��ت بخش��ی از این انقطاع به 
دلیل سیاست گذاری های حاکم بر سینمای ایران، 
به خص��وص در عرصه س��ینمای اجتماعی اس��ت. 
چراک��ه همواره این س��ینما ب��ا واکنش های منفی 
روبه رو ش��ده و همی��ن واکنش ها نگذاش��ته تا این 
سینما مس��یر خودجوش و طبیعی اش را با حضور 
 مستمر فیلمس��ازان نس��ل های مختلف طی کند:  
»به نظ��رم مش��کلات س��ینمای اجتماع��ی را که 
فیلمس��ازان زن هم بیش��تر در آن فعال هس��تند، 
می توان با تفاهم و همفکری سیاست گذاران دلسوز 
و انعطاف پذیر حل کرد تا چنین برخوردهایی سبب 
خودسانسوری از پیش تعیین شده یا انزوای ناخواسته 
فیلمسازان نشود«. جواد طوسی می گوید: سینمای 
ما هنوز در برابر سنت ستاره سازی مشکلات اساسی 

دارد، خصوصا اگر یک زن مس��ئولیت این محوریت 
ستاره و ستاره سازی را برعهده بگیرد: »در این صورت 
احتمال بیشتری وجود دارد تا در معرض سوءتفاهم 
یا یک حذف تاریخی بی رحمانه قرار بگیرد. نمونه اش 
خانم ها فاطمه معتمد  آریا و هدیه  تهرانی.« او معتقد 
است که این بازیگران در مقاطعی از کارشان به یک 
موقعیت مطرح و تشخص یافته رس��یده اند؛ اما این 
موقعیت فاقد پیوستگی بوده است. البته این منتقد 
سینما، نبود فیلمنامه های قوی را یکی از مهم ترین 
عامل های این اتف��اق می داند: » واقعیت انکار ناپذیر 
این اس��ت که تعدادی از بازیگران خوب خانم ما در 
مقطع میانسالی قرار دارند و تنها فیلمنامه هایی که 
میانس��الی را به خوبی تعریف کرده اند می توانند به 
آنها اجازه یک حضور متفاوت دهند. مثلا لیلا حاتمی 
که یکی از بهترین بازیگران زن ما محسوب می شود 
زمانی می تواند تاثیرگذار باشد که به او یک فیلمنامه 
مناسب دهند. در جشنواره فیلم فجر  سال قبل ما او 
را در کنار بازی اش در فیلم علیرضا رئیسیان، در یک 
فیلم متفاوت تر به نام »در دنیای تو ساعت چند است« 
به کارگردانی صفی یزدانی��ان دیدیم. درواقع همین 
تنوع در نگارش و فیلمنامه است که سبب می شود 
بازیگری که شناسنامه و توانایی دارد بتواند سیر مداوم 

بازیگری اش را حفظ کند.«
 زنان دیگر 

عروسک های پشت ویترین نیستند
محس��ن س��یف، دیگر منتقد قدیمی س��ینما و 
تلویزیون معتقد اس��ت که از دهه هفتاد به بعد زنان 
بسیار خودشان را در سینما و تلویزیون ثابت کرده اند: 
»ما بازیگ��ران و فیلمس��ازان زن فوق الع��اده ای در 
کشورمان داریم که به واقع آن قدر زیادند که نمی توان 
اسامی همه را ذکر کرد.« او به »شهروند« درباره سیر 
حضور زنان در س��ینمای ایران می گوی��د: » قبل از 
انقلاب زن ها بیشتر به عنوان عروسک پشت ویترین 
در سینما قرار می گرفتند و فرصتی نداشتند که خود 
و هنرشان را ثابت کنند. همین محدودیت های بعد از 
انقلاب باعث شد که به جای نشان دادن زیبایی های 
فیزیکی ش��ان ب��ه س��مت نش��ان دادن جنبه های 
هنری شان بروند.« البته او اعتقاد دارد زنان با سختی 
و ممارست به دلیل داشتن انگیزه و هدف توانسته اند 

چنین جایگاهی در سینمای ایران پیدا کنند. 
البته به تازگی مریم ابراهیم وند دس��ت به ساخت 
فیلمی به نام»پانس��یون دختران« زده که به غیر از 
تهیه کنن��ده آن، حس��ن داها، تم��ام عوامل جلوی 
دوربین و پش��ت دوربین آن از میان بانوان سینمای 
ایران انتخاب ش��ده اند. اتفاقی که در سینمای ایران 
به ندرت شاهد آن هستیم، خصوصا حضور زنان در 
عرصه فیلمبرداری و صدابرداری که تا امروز هیچ  زنی 

به صورت شناخته شده در این حوزه ها فعالیت ندارد.

شهروند به مناسبت هفته زن جایگاه زنان را در سینمای ایران بررسی می کند

زنان؛ »نمای« جداناپذیر از »سی نما«

ش�هروند| مرک��ز همایش های ب��رج میلاد هیچ 
کنسرت های موسیقی پاپی را برگزار نمی کند و این در 
حالی است که گویا برنامه ای نیز در این خصوص ندارد. 
اظهارات مدیرعامل برج میلاد تهران پیرامون برگزاری 
کنسرت های موسیقی پاپ در حالی است که دی ماه  
سال گذشته، پیروز ارجمند مدیر دفتر موسیقی وزارت 
ارش��اد در نشست خبری اولین جش��نواره موسیقی 
استاد ش��هناز از اجرای دوباره کنس��رت های پاپ در 
برج میلاد خبر داده بود. ارجمند در این نشس��ت که 
هفتم دی ماه  س��ال گذش��ته در تالار وحدت برگزار 
ش��د، گفته بود: طب��ق توافقاتی که ب��ا مدیریت برج 
میلاد انجام گرفته، با ش��روع جش��نواره بین المللی 
موسیقی فجر، کنسرت های پاپ در مرکز همایش های 
برج میلاد برگزار می ش��وند و ما از ای��ن تاریخ  دیگر 
محدودیتی پیرامون برگزاری کنس��رت های پاپ در 
این مکان نخواهیم داش��ت. »علیرضا شریفی« که به 

تازگی به عنوان مدی��ر در برج میلاد تهران به فعالیت 
مشغول است در پاسخ این س��وال مهر که آیا با وجود 
اعلام رس��می مدیریت دفتر موس��یقی وزارت ارشاد 
مبنی بر از س��ر گیری کنسرت های موسیقی پاپ در 
برج می��لاد، این امکان وجود دارد ی��ا خیر، می گوید: 
»ما هنوز مذاکره ای با مس��ئولان وزارت ارش��اد برای 
برگزاری کنس��رت در برج میلاد نداشتیم و تا زمانی 
هم که شورای فرهنگی برج تصمیمی برای برگزاری 
کنسرت در برج میلاد نداش��ته باشد، برنامه ها طبق 
روند قبلی انجام خواهد گرفت. فعلا آنچه برای برگزاری 
کنسرت های موسیقی تصمیم گیری شده است، فقط 
در حوزه موسیقی سنتی است که برنامه های مربوط به 
برج میلاد در اطلاع رسانی که باید انجام شود به سمع 
و نظر مردم خواهد رسید و تا امروز که با شما صحبت 
می کنم هنوز برنامه ریزی برای برگزاری کنسرت پاپ 

در برج میلاد نداریم.« 

برج میلاد هنوز کنسرت پاپ برگزار نمی  کند 
ابوالحسن داوودی برخی اظهارنظرها درباره فروش 
نوروزی فیلم های امس��ال را غیرمنصفانه دانس��ت و 
از مدیران صداوس��یما درخواس��ت کرد که سینمای 
ایران را جدا از خود نبینن��د و از آن حمایت کنند. این 
فیلمساز در گفت وگو با ایسنا، با مقایسه شرایط اکران 
فیلم های نوروزی امسال در مقایس��ه با  سال گذشته 
یادآور شد:  »اگر همه ش��رایط اکران نوروزی امسال را 
بررسی کنیم، درمی یابیم کیفیت فیلم ها از نظر ارتباط 
با مخاطب کاملا بهتر از  سال گذشته بوده است. البته 
این نکته جنبه کلی دارد و منظور من، س��رجمع همه 
فیلم هاست. از سوی دیگر در میزان استقبال و فروش 
 هر فیلمی فاکتوره��ای متعددی دخیل اس��ت که با 
در نظ��ر گرفتن همه این فاکتورها، متوجه می ش��ویم 
فروش نوروزی امس��ال نه تنها کمتر از  س��ال گذشته 
نیس��ت، بلکه بهتر ه��م هس��ت.« کارگ��ردان فیلم 
»رخ دیوان��ه« مهم ترین کارکرد تبلی��غ تلویزیونی را 

اطلاع رسانی به مخاطبان دانست و افزود: »از نظر من 
مهم ترین کار تیزر تلویزیونی، آگاه کردن تماش��اگر از 
فیلم های روی پرده است که این اتفاق  سال گذشته از 
ابتدای اسفندماه به شکل ویژه ای در تلویزیون انجام شد. 
به گونه ای که فیلم ها پیش از عید نوروز به فروش بسیار 
خوبی دست یافتند ضمن این که فیلم »معراجی ها« که 
نوروز  سال گذشته پرفروش ش��د، تیزر و آنونس های 
بسیار ویژه ای داش��ت.« داوودی با ابراز تاسف از برخی 
اظهارنظرها درباره مقایس��ه فروش نوروزی فیلم های 
امسال در مقایسه با سال های گذشته خاطرنشان کرد: 
»بی انصافی است که بعضی از صاحبان سینما هم بدون 
کار کارشناس��ی خیلی یک طرف��ه می گویند، فروش 
امس��ال ضعیف تر از پارسال اس��ت و به منشأ اثر توجه 
نمی کنند. ضمن این که از جان��ب روزنامه ها نیز نوعی 
اخبار زرد برای دامن زدن به این جریان منتشر می شود 

که همه اینها تاسف ما را بیشتر  می کند.«

داوودی: کیفیت فیلم ها کاملا بهتر از  سال گذشته است

پرویز پرستویی تهیه کنندگی فیلم جدید مهدی 
نادری با موضوع اجتماعی را به عهده گرفت.

دو فیلم سینمایی »ایران برگر« و »رخ دیوانه« در 
گیشه نوروزی 94، میلیاردی شدند.

س��یدکمال طباطبای��ی، تهیه کنن��ده »تعبیر 
وارونه یک رویا« به تش��ریح جزیی��ات تولید این 
پروژه پرداخت و اش��اره کرد ک��ه هر چه فیلمنامه 
ابعاد گس��ترده تری به خود می گرف��ت، تولید آن 

ترسناک تر  می شد. 

حس��ین نوش آبادی، مع��اون پارلمان��ی وزارت 
 فرهنگ و ارشاد اسلامی می گوید تاکنون بیش از

 2  هزار و 700 ناشر داخلی برای حضور در نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران ثبت نام کرده اند که نسبت به 

 سال گذشته رشد قابل توجهی داشته است.

در پی تعرض به دو نوجوان ایرانی پس از شرکت 
در حج عمره و درحال بازگشت به ایران در فرودگاه 
جده، بیش از 60 سینماگر و اهالی رسانه در نامه ای 
خواس��تار برخورد شایسته و ش��دید دستگاه های 
مسئول در مقابل حرمت شکنی هموطنانمان در 

خارج از کشور شدند.

عباس رافعی، کارگردان »راز مینا« معتقد است  به 
خاطر اتفاقاتی که در اکران »فصل فراموش فریبا« رخ 
داد تا حد بسیار زیادی روحیه فیلمسازی را از دست 

داده است.

ب��ه عاش��قی«  »دوران  س��ینمایی   فیل��م 
 کارگردانی علیرضا رئیسیان عید فطر اکران می شود.

محس��ن چاوش��ی آهنگ تیتراژ »ش��هرزاد«، 
جدیدترین سریال حسن فتحی را می خواند.

پیمان قاس��م خانی فیلمنامه نویس، کارگردان 
شدن و ساختن فیلم سینمایی »پژمان« را در  سال 

جدید مهم ترین برنامه خود می داند.

مرتض��ی ندای��ی، تهیه کنن��ده و مستندس��از 
 که س��اخت فیل��م »ابوالحس��ن صبا« اس��طوره 
موسیقی سنتی را در دس��ت تولید داشت به دلیل 

عارضه مغزی، چشم از جهان فرو بست.

فیلم سینمایی »ایران برگر« به کارگردانی مسعود 
جعفری جوزانی که هم اکنون پیشتاز اکران نوروزی 
است، مورد استقبال بی سابقه مردم شهرستان ملایر 

در استان همدان قرار گرفت.

ن��وروزی  قس��مت های  بازپخ��ش  از   پ��س 
»آسمان من« در هفته اخیر، شبکه افق از هفته آینده 

قسمت های جدید این سریال را پخش می کند.

فرزند نجف دریابندری از بهبود حال این مترجم 
پیشکسوت خبر داد.

 تازه تری��ن اثر گروه رس��تاک مراح��ل پایانی را 
 پش��ت س��ر گذاش��ته و به زودی توس��ط شرکت 

»هنر اول« منتشر و وارد بازار موسیقی خواهد شد.

نمایش »جادوگر کوچولو« به نویسندگی  هادی 
حسنعلی و کارگردانی فریبا دلیری، 19 فروردین با 
حضور ایرج ایمانی، سپیده خلیلی و بهزاد خداویسی 

افتتاح   می شود.

ی��ک تبلی��غ تلویزیون��ی ای��ن روزها ب��ا کپی 
یک��ی از اید ه های تکنیک��ی فیلم »آش��غال های 
دوست داشتنی« از شبکه های مختلف سیما روی 

آنتن رفته است. 

ش��رمین موفقی، نوازنده تار و سه تار با همراهی 
تنبک سینا خشک بیجاری به یاد استاد لطفی در 

فرهنگسرای نیاوران روی صحنه می رود.

 س��ری جدی��د »هش��دار ب��رای کب��را 11 « از 
پنجشنبه - 20 فروردین ماه - ساعت 20 پخش می شود.

فیلم »گریس موناکو« با بازی نیکول کیدمن در 
سینماهای آمریکا به نمایش درنخواهد آمد.

»علی مرادخانی « - معاون هنری وزارت فرهنگ 
و ارش��اد اس��لامی- از احتمال افتتاح مرکز تئاتر 
»خاوران« همزمان با اردیبهشت تئاتر ایران خبر داد.

 کمپانی فاکس بین المللی اعلام کرد، با رسیدن به 
این مقطع از سال، فروش خود را از مرز یک میلیارد 
دلار عبور داده و برای دومین بار رکورد سریع ترین 

فروش به مرز یک میلیارد دلار زده است.

اخبار كوتاه

علی زند وكیلی 
خواننده و آهنگ ساز

محسن  رجب پور
تهیه کننده  موسیقی
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